

18/0ct/2024

Advance Cargo Information for Export shipments to Libya

Dear Valued Customer,

In accordance with the new Libyan customs law, Advance Cargo Information (ACI) is becoming mandatory for all import shipments to Libya.

The Libyan customs authority has announced a trial period from July 30, 2024, until November 1, 2024, after which the Advance Cargo Information (ACI) will be strictly required for all import shipments. Carriers will be required by law to validate ACI-related information prior to loading at the first load port. It is important to note that the customer is fully responsible for submitting accurate shipment details during the ACI creation stage. In the event of any misdeclaration, the liability will rest with the customer.

Consequently, exporters should provide a valid ACI Number created before loading at the first load port, which must be mentioned on the Bill of Lading. We appreciate your support to provide timely shipping instructions.

To comply with the complete implementation of ACI, as of November 1, 2024, customers should provide the ACI number and date in cargo description while submitting Shipping Instructions no later than 36 hours prior to the intended vessel's arrival (ETA) at the first load port.

Shipping instructions will be rejected if any of the following references are missing.

Additionally, the shipment would miss the loading plan if the details listed below are not provided on time:

- 1- Valid ACI number.
- 2- ACI approval date in DD/MM/YYYY format

With the complete implementation on November 1, 2024, Maersk will strictly refrain from loading any shipments destined to Libya at the first load port if ACI-related data is missing or fails validation.

It is also important to highlight that, according to the new setup, Libyan importers and their exporters should register at aci.customs.gov.ly to generate the ACI for their shipments and to ensure validation from both sides.

The dates in this document represent the current timeframe announced by the Libyan Customs Authority. For more information about ACI, please visit aci.customs.gov.ly.

Exceptional cases process will be shared in a 2nd advisory once received from Libyan customs authorities.

We want to thank you for your business and look forward to continuously serving your global transportation needs.

Best regards, Maersk



关于出口到利比亚预申报货物信息规定

尊敬的客户:

根据新的利比亚海关法,预申报货物信息(ACI)将成为所有进口到利比亚的货物的强制性要求。利比亚海关当局已宣布从2024年7月30日到2024年11月1日为试行期,之后所有进口货物必须严格遵守ACI要求。承运人必须在装货港口装货前验证与ACI相关的信息。需要注意客户在创建ACI阶段提交准确的货物详情完全由其负责,如有任何虚报,责任将由客户承担。因此,出口商应在装货港口装货前提供有效的ACI号码,并在提单上注明。我们感谢您及时提供装运指示以配合ACI的全面实施。

自2024年11月1日起,客户应在提交装运指示时在货物描述中提供ACI号码和日期,最迟不得晚于预计到达时间(ETA)前36小时。如果缺少以下任何参考信息,装运指示将被拒绝:

- 1- 有效的ACI号码。
- 2- 以DD/MM/YYYY格式的ACI批准日期。

自2024年11月1日起,如果缺少或未通过验证的ACI数据,马士基将严格禁止在装货港口装载任何运往利比亚的货物。此外,根据新的安排,利比亚进口商及其出口商应在aci.customs.gov.ly注册,以生成其货物的ACI并确保双方的验证。本文档中的日期代表利比亚海关当局宣布的当前时间框架。有关ACI的更多信息,请访问aci.customs.gov.ly。例外情况的处理流程将在收到利比亚海关当局的第二次通知后分享。

感谢您的配合与支持。如果您对这一新规定有任何疑问或需要任何帮助,敬请联系您当地的马士基客服或销售代表。获取我们本地办公室的联系方式请登陆www.maersk.com。

顺颂商祺

马士基

2024年10月18日